
Protokół Nr VIII/07 
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej dnia 25 maja 2007 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy nr 201 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski o godz. 1000 otworzył obrady VIII 
sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński . 
Po powitaniu radnych i gości oświadczył , iŜ zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 14 radnych , co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób , stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał . 
W obradach sesji uczestniczył Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz , Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski , Skarbnik Gminy Wiesława Łoch , Sekretarz Gminy Danuta śygadło  oraz sołtysi. 

Z gości zaproszonych udział w sesji wzięli : 
Kierownik III Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji Stargard Szczeciński – 
asp.szt. Krzysztof Sierota , 
Zastępca Prokuratora  Prokuratury Rejonowej w Stargardzie Szczecińskim - Andrzej 
Paździurko .   

Radny nieobecny :  
1.Edward Lutyński – nieobecność usprawiedliwiona  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu .  

Protokół Nr VII/07 z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania . 

Porządek obrad radni otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem o terminie sesji . 

Wobec braku uwag i poprawek do porządku obrad ze strony radnych , porządek obrad został 
przyjęty przez Radę jednogłośnie w brzmieniu jak niŜej :  

1. Sprawy regulaminowe  
- otwarcie sesji i stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji  
- zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad  
- zatwierdzenie  porządku obrad  

2. Interpelacje radnych 

3. Analiza stanu porządku publicznego  

  Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty  

4. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Pęzinie Filia w 
Barzkowicach  

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci sześcioletnich szkół podstawowych oraz 
granic ich obwodów  

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sieci publicznych oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wydatków gminnego funduszu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej na 2007 rok  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/272/2006 Rady Gminy z dnia 
26 maja 2006 r. w sprawie ustanowienie pomników przyrody  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zobowiązań w zakresie podjęcia zadań remontowych o 
wartości  przekraczającej kwotę ustaloną w budŜecie gminy  

10.Ocena funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb 
mieszkańców gminy  

Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu 

11.Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy ( wyjazd komisji w teren )Opinia Komisji 
Socjalno-Porządkowej i Oświaty 

12.Analiza realizacji budŜetu gminy za I-szy kwartał 2007 roku  

Opinia Komisji Rewizyjnej     

13.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 

14.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym  

15.Odpowiedzi na interpelacje radnych   

16.Wolne wnioski i pytania 

17.Sprawy róŜne  

18.Ustalenie terminu następnej sesji  

19.Zamknięcie obrad  sesji   

Ad.1 

Jak wyŜej . 

Ad.2 

Interpelacje nie zostały zgłoszone .  

Ad.3 

Kierownik III Rewiru Dzielnicowych KPP Stargard Szczeciński asp. szt. Krzysztof Sierota 
przedstawił informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
Gminy Stargard Szczeciński za rok 2006 .  
Prokurator Andrzej Paździurko  m.in. powiedział ,Ŝe zanotowano niewielki spadek 
przestępczości  w odniesieniu do mienia , natomiast nie uległ zmianie wskaźnik  
przestępczość dokonywany przez osoby w stanie nietrzeźwym. Prokurator równieŜ zwrócił 
uwagę na to , Ŝe nie zauwaŜono spadku przestępczości po wprowadzeniu 24 godzinnych 
sądów , Ŝe coraz częściej stosuje się wywieszanie wyroków do wiadomości publicznej i 
zauwaŜa się pozytywne oddziaływanie . 
Radny Klim – poinformował o sprawie  jego zdaniem nagłośnionej , a  dotyczącej 
nielegalnego źródła sprzedaŜy alkoholu w Klępinie .  
Pan Krzysztof Sierota odpowiedział  ,Ŝe ta sprawa była omawiana na posiedzeniu komisji i 
została skierowana  jako zadanie do dzielnicowego i dopowiedział ,Ŝe moŜna by było coś 
zrobić w tej sprawie jeŜeli ktoś  zakupił by ten alkohol i zgłosił . 
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W dalszej części dyskutowano na temat narkomanii i kierowania przez sądy  do urzędu  
skazanych w celu odpracowania na rzecz gminy   godzin na cele społeczne , gdzie w ostatnim 
okresie nasiliła się liczba tych osób . 
Po zakończeniu dyskusji   przewodniczący rady podziękował gościom za omówienie tematu 
oraz udział w obradach sesji . 
Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty ElŜbieta Kucaj przestawiła opinię 
komisji do w/w informacji , nad którą komisja juŜ dyskutowała na posiedzeniu komisji przy 
udziale Kierownika III Rewiru Dzielnicowych Krzysztofa Sieroty   , a mianowicie :  
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty przyjęła informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
i porządku publicznego na terenie gminy Stargard Szczeciński za rok 2006 . 

Ad.4 

Podjęcie uchwały Nr VIII/37/07 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Pęzinie 
Filia w Barzkowicach . 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 13 głosami  
 „za”, „ przeciw” 0 i  1 głosie „ wstrzymującym się „ – podjęła uchwałę Nr VIII/37/07 , która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu .  

Ad.5 

Podjęcie uchwały Nr VIII/38/07 w sprawie ustalenia planu sieci sześcioletnich szkół 
podstawowych oraz granic ich obwodów . 
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania  14 głosami „za” , 
„ przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące  się” 0 – podjęła uchwałę Nr VIII/38/07, która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu .  

Ad.6  

Podjęcie uchwały Nr VIII/39/07 w sprawie ustalenia sieci publicznych oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych   
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VIII/39/07 , która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu .  

Ad.7 

Podjęcie uchwały Nr VIII/40/07 w sprawie zmiany wydatków gminnego funduszu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej na 2007 rok  
Przewodniczący rady gminy odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”,  
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VIII/40/07 , która stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu .  

Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr VIII/41/07 w sprawie zmiany  uchwały Nr XXXVIII/272/2006 
Rady Gminy z dnia 26 maja 2006 r. w sprawie ustanowienia  pomników przyrody  
Przewodniczący rady gminy odczytał w /w projekt uchwały. 
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Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 –podjęła uchwałę Nr VIII/41/07 , która stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu . 

Ad.9 

Podjęcie uchwały Nr VIII/42/07 w sprawie zobowiązań  w zakresie podjęcia zadań 
remontowych o wartości przekraczającej kwotę  ustaloną w budŜecie  gminy  

Wójt Gminy przedstawił na prośbę komisji rewizyjnej przed głosowaniem informację 
dotyczącą zakresu robót związanych z wykonaniem usługi w zakresie poprawy jakości i 
efektywności oświetlenia ulicznego zlokalizowanego przy drogach na terenie 
administrowanym przez Gminę Stargard Szczeciński . 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały . 
Rada Gminy w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania , 14 głosami „za”, 
„ przeciw „ 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VIII/42/07 , która stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu .  

Ad.10  
Przewodniczący Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu Daniel Wilk 
przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania transportu lokalnego i podmiejskiego pod 
kątem potrzeb mieszkańców gminy , a następnie odczytał opinię komisji :  
Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i BudŜetu pozytywnie zaopiniowała 
funkcjonowanie transportu lokalnego i podmiejskiego pod kątem potrzeb mieszkańców 
gminy. 
Radni uwag i pytań do w/w tematu nie zgłosili . 

Ad.11 

Przewodnicząca Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty ElŜbieta Kucaj odczytała 
sporządzony protokół z przeglądu wybranych miejscowości z terenu gminy  , gdzie komisja 
dokonała oceny utrzymania estetyki i czystości . 
Przewodniczący rady  gminy przypomniał ,Ŝe do końca maja prowadzona jest kontrola 
dotycząca wywozu nieczystości  przez mieszkańców  ( podłączenie do kanalizacji i 
posiadanie pojemników na śmieci )  gminy i na sesji czerwcowej zostanie przedstawiona 
informacja  podsumowująca tą akcję . Właściwa komisja dokona analizy i przedstawi opinię.    
Radni uwag i pytań do odczytanego protokołu nie zgłosili .  

Ad.12 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bronisław Jurec odczytał opinię komisji do informacji z 
wykonania budŜetu gminy za I-szy kwartał 2007 r. , a  mianowicie :  
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu gminy Stargard 
Szczeciński  za okres od dnia 1 stycznia do końca kwartału I roku 2007 .  
Radni uwagi pytań do w/w tematu nie zgłosili .  

Ad.13 

Wójt Gminy Kazimierz SzarŜanowicz przedłoŜył Radzie informację nt. działalności w okresie 
międzysesyjnym  , a mianowicie :  
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- 17 maja br. zawarto umowę notarialną przeniesienia prawa własności niezabudowanej 

nieruchomości oznaczonej nr. dz. 263/2 o pow. 0.0798 ha połoŜonej w Pęzinie . Nabywca –
Ela Wójcik i Zofia Wójcik –Szwarcewicz w udziale po ½ części .,  

- zgodnie z ustawą o kształtowaniu ustroju rolnego poświadczono : 5 oświadczeń o pow. 
gospodarstw rolnych , 4 oświadczenia o osobistym prowadzeniu gospodarstw , 

- wystawiono 14 zaświadczeń o prowadzeniu i wielkości gospodarstw rolnych ,  
- uporządkowano dzikie wysypiska na działce  nr 172 w Strachocinie ( gazociąg ) – firma 

Maxbud , 
- wydano 5 zezwoleń na wycinkę drzew , 
- wykonana została dokumentacja wraz z pozwoleniem na budowę  dla zadań inwestycyjny 

sieć wodociągowa w Sownie , sieć wodociągowa ul. Reymonta i na Kolonii śarowo i 
działka nr 402, 403 w śarowie  , 

- wymieniono stolarkę okienną  na świetlicy w Poczerninie , 
- zamontowano progi zwalniające na drodze przy świetlicy w StrzyŜnie , 
- wykonano tabliczki na gminne obiekty uŜytkowe są to tabliczki z oznaczeniem numerów  
  porządkowych i informacyjne , 
- wydano 4 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ,  
- 27 zaświadczeń o przeznaczeniu terenów w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego oraz w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard Szczeciński , 

- 8 opinii o braku sprzeczności zamierzenia inwestycyjnego z ustaleniami miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego ,   

- 14 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu , 
- wybrano firmę na obsługę eksploatacyjną i remontową dróg na terenie gminy – TRANS-

MASZ, 
- w trakcie jest przetarg na roboty budowlane w 2007 r. , termin składania ofert 31 maja 

2007r. , 
Ponadto :  
- dnia 4.05.2007 r. odbyły się obchody Dnia StraŜaka w Sownie ,  
- dnia 5.05.2007 r. odbył się festyn w Warchlinie ,  
- dnia 8.05.2007 r. telewizja TV w sprawie p. Lidke –Sowno , 
- w dniach od 07.05.07r.do 9.05.07 r. odbyły się warsztaty zajęciowe Kół Gospodyń 

Wiejskich , 
- w dniu 10.05.2007 r. zostało podpisane w Urzędzie Miejskim porozumienie w sprawie 

segregacji odpadów , 
- w dniu 11.05.2007 r. odbyło się spotkanie robocze sołtysów , 
- 14.05.2007 r. rozpoczął się III Powiatowy Tydzień Walki z Rakiem , badania RTG , 

poziomu cukru i cholesterolu w Koszewie i Witkowie , mamografia w Grzędzicach , 
- dnia 18 maja 2007 r. odbyło się wmurowanie kamienia węgielnego pod budowę szatni 
w Grzędzicach i Pęzinie.  
Wójt równieŜ poinformował o przebiegu kontroli odnośnie nieczystości ( m.in. kontrolowano 
posiadanie umów na podłączenie się do kanalizacji i umów na odbiór odpadów )  trwającej na 
terenie gminy do końca maja , przedstawił wyniki juŜ skontrolowanych miejscowości . 
Radni przedstawioną informację wójta przyjęli nie zgłaszając pytań . 

Ad.14 

Przewodniczący rady gminy poinformował  ,Ŝe uczestniczył w pracach związanych z 
przygotowaniem obrad sesji , na bieŜąco kontaktuje się w róŜnych sprawach z wójtem . 
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W dniu 11maja 2007 r. uczestniczył w naradzie roboczej sołtysów , gdzie przedstawił 
uchwałę w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Stargard Szczeciński . 
Radni uwag i pytań nie zgłosili .  

Ad.15 

Brak interpelacji . 

Ad.16 

Radny Klim – zwrócił uwagę ,Ŝe pobocza dróg powiatowych nie są wykaszane . 

Radna Kornet – w formie zapytania poruszyła następujące sprawy :  
- czy nie moŜna byłoby zrobić prawdziwego dojścia do jeziora w Koszewie , 
- czy nie moŜna byłoby wprowadzić tablic opisowy na zbytki – kościoły , w dwóch językach   

drugim językiem byłby niemiecki , bo mamy na terenie gminy przyjeŜdŜających turystów , 
- czy nie moŜna by było zrobić drogi do szkoły, tak jak wykonano drogę leśną , 
- czy zostało wysłane pismo do powiatu w sprawie remontu drogi  w Sownie . 

Wójt Gminy – odpowiadając na zapytania radnej wyjaśnił ,Ŝe  w sprawie remontu  drogi 
powiatowej  pismo zostało wysłane - będzie monit , w sprawie zejścia do jeziora w Koszewie 
planuje się przejęcie od Texsasu  większego terenu i będzie wtedy moŜliwy zjazd dla 
samochodów , zjazd dla niepełnosprawnych .Dokumenty na plaŜę w Koszewie i 
Wierzchlądzie z programu LEADER + jak równieŜ opracowanie tabliczek na zabytki .  

Droga do szkoły planuje się wykonać przy zakładaniu kanalizacji . 

Radna Domańska Ewa – zapytała się o następujące sprawy : 
- wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych , terenu przy świetlicy TPD- za siatką , 
- zgłosiła problem mieszkańców bloku , którzy protestują przeciwko temu ,Ŝe kierowcy 

samochodów podjeŜdŜają pod drzwi klatki schodowej ( ten problem powinna rozwiązać 
wspólnota mieszkaniowa poprzez np. ustawienie słupków ), 

- wykopanie kamienia historycznego znajdującego się przy kościele . 

Radna Gajewska – zapytała się o następujące sprawy : 
- kto powinien dbać o porządek wokół Ośrodka Zdrowia w Pęzinie , 
- na budynku w którym znajduje się świetlica wiejska nie ma tablicy informacyjnej . 

Wójt Gminy odnosząc się do tych spraw odpowiedział , Ŝe grupa zajmująca się w gminie 
wykaszaniem terenów robi to według ustalonego harmonogramu , w sprawie porządku wokół 
ośrodka – odpowiedzialny jest dzierŜawca i zostaną załoŜone  tablice o numerach  
porządkowych na obiektach gminnych . 

Radny Wilk-zapytał się o następujące sprawy :  
- rozpoczęły się  budowy szatni  sportowych , czy pojawiły się jakieś programy ,chodzi o 

szatnię w Skalinie ,  
- o programy na kanalizację jak równieŜ na świetlice , 
- w ramach działania  Związku Zlewni Jeziora Miedwie duŜe wnioski padają, czy ten  

związek jest jeszcze potrzebny, jeŜeli ta inwestycja nie dojdzie do skutku ,  
- na drodze nr 10 tj. na skrzyŜowaniu w kierunku Grzędzic pojawiły się wyboje i trudno jest     

wykonać manewr skrętu ,  

Wójt Gminy – odpowiadając wyjaśnił ,Ŝe Związek Zlewni Jeziora Miedwie dalej zajmuję się 
tym wnioskiem , zmieniła się tylko opcja, nie duŜe ,ale mniejsze .Zgodnie z zaleceniem 
Ministerstwa zostanie rozpisany na 3 niezaleŜne  wnioski .Do Regionalnego Programu  
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Operacyjnego wniosek Skalin –Wierzchląd zostanie przesłany przez Urząd Marszałkowski , 
bo będzie szybciej załatwiony . 

Odnośnie szatni to pracownicy śledzą i szukają odpowiednie  programy ,  sam Skalin wymaga 
uregulowania tytuł prawnego do gruntu .  

Świetlice  - Klępino i Grzędzice  są dokumenty ,jeŜeli się pojawi odpowiedni program to 
będziemy składać wnioski  .W sprawie drogi zwrócimy się do Dyrekcji Zarządu Dróg . 

Ad.17 
Przewodniczący rady gminy poinformował ,Ŝe do Rady Gminy wpłynęła skarga i dotyczy ona 
właśnie jego osoby  i tutaj wyjaśnił   ,Ŝe rozpatrywanie skarg kierowanych do Rady przez 
jakiekolwiek osoby czy instytucje na któregokolwiek z radnych nie jest unormowane Ŝadnymi 
przepisami prawa i dlatego skarga nie moŜe być badana przez Radę , ani nawet odczytana , 
poniewaŜ mogą być naruszone czyjeś dobra osobiste .  
Przewodniczący stwierdził ,Ŝe ta skarga narusza jego dobra i jeŜeli zajdzie taka  konieczność 
to rozpocznie procedurę cywilno-prawną. 

Ad.18  

Przewodniczący rady gminy podał termin następnej sesji , terminy posiedzeń komisji i tematy 
do omówienia wynikające z planu pracy rady gminy , a mianowicie :  

- IX sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński  odbędzie się dnia 29 czerwca 2007 r.,  
 godz. 1200 , 

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu  dnia 25 czerwca 2007 r. godz. 800  z  
tematami : 

1.Informacja Wójta Gminy na temat realizacji składanych wniosków w sprawie      
sporządzania lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oraz      
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy- stanowisko      
komisji  na sesję , 

2.Informacja Wójta Gminy na temat zagospodarowania nieczystości z terenu gminy – opinia 
komisji na sesję ,  

- komisja socjalno-porządkowa i oświaty dnia 26 czerwca 2007 r. godz. 1000 z tematem : 

1.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat 
profilaktyki realizowanej na terenie gminy – opinia komisji na sesję  

- komisja rewizyjna dnia 27 czerwca 2007 r. godz. 800 z tematem :  

1.Ocena realizacji wykonania budŜetu Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska w 2006      
roku – opinia komisji na sesję . 

Ad.19  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski 
podziękował wszystkim za udział i o godz.. 1240 zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński . 
Protokołowała :                                                                     Przewodniczył :  
Z.Stoczkowska                                                               Przewodniczący Rady Gminy  
Inspektor                                                                            Jerzy Wojciechowski  
Data sporządzenia :                                                        Data podpisania : 
2007.05.25                                                                      2007.06. ……………. 


